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2007 年 6 月 27 日 

立法會會議 

 

就“降低強積金管理收費” 

動議的議案 

 

 劉健儀議員已作出預告，會在 2007 年 6 月 27 日舉行的立法

會會議上，就“降低強積金管理收費”動議議案。現隨文件附上有關

的議案。立法會主席已指示應“按所交來的原有措辭印載”在立法會

議程上。 

 

 立法會秘書 

 

 

 

 

 

 

（林鄭寶玲女士代行）  

 

連附件 

 



 

2007年6月27日(星期三) 
立法會會議席上 
劉健儀議員就 

“降低強積金管理收費” 
提出的議案 

 
 

議案措辭 
 
 

“鑒於強制性公積金(強積金)計劃所收取的管理費用偏高及投資回報未如理想，
本會促請政府立即採取相關措施及締造有利條件，以促進強積金管理市場的競

爭，從而有效降低強積金計劃的管理收費，並適度增加其投資項目的種類及靈活

性，加強監察其投資效益，以防止僱員及僱主就強積金供款的‘血汗錢’遭到蠶

食，並提高強積金保障僱員退休生活的成效。” 
 
 
 
 

(Translation) 
 

Motion on  
“Lowering the Mandatory Provident Fund  

management fees” 
to be moved by Hon Miriam LAU Kin-yee  

at the Legislative Council meeting 
of Wednesday, 27 June 2007 

 
 

Wording of the Motion 
 
 
“That, in view of the relatively high management fees charged under the Mandatory 
Provident Fund (MPF) schemes and their less than satisfactory investment returns, this 
Council urges the Government to immediately adopt relevant measures and create 
favourable conditions to promote competition in the MPF management market, 
thereby effectively lowering the management fees of the MPF schemes, and 
appropriately increase the variety and flexibility of their investments as well as 
strengthen the monitoring of their investment performance, with a view to preventing 
the erosion of the hard-earned money contributed to the MPF by both employees and 
employers, and enhancing the effectiveness of the MPF in providing protection to 
employees’ retirement life.” 
 


